
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 26. august 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1310
Hvad agter ministeren at gøre ved, at der er dokumenteret massiv svindel
blandt vognmænd i biler under 3,5 ton? Sidste uge afslørede SKAT massive
lovovertrædelser blandt chauffører og vognmænd. SKAT foretog en kontrol af
56 varebiler, hvoraf et betydeligt antal biler var indblandet i ulovligheder. 7 ud
af de 56 kontrollerede chauffører var ikke registreret i den virksomhed, som
ejede bilen, 6 af disse var på overførselsindkomst og hver ottende chauffør
arbejdede sort. Der var også tale om kørsel uden førerret, stjålne trailere og
klippede plader på grund af manglende syn. Denne forholdsvis lille kontrol in-
dikerer, at der er noget helt galt i varebilsbranchen. Det har DTL gentagne
gange peget på under drøftelserne med Trafikstyrelsen om en ændring af
godskørselsloven, men styrelsen har fejet det af bordet med argumentet om,
at der ikke i tilstrækkelig grad var dokumenteret problemer.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Baastrup (SF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anne.Baastrup@ft.dk og til
udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Peter Skaarup
formand
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